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Juha Suoniemi ja Juha Järä sekä 22 muuta valtuutettua jättivät seuraavan valtuuston työjärjestyksen 
mukaisen valtuustoaloitteen: 

”Vantaan kaupunginvaltuuston kokouksia livenä tai tallenteina seuraa järkyttävän pieni määrä ihmisiä. 
Olemme pyytäneet nähtäväksemme analytiikkaa Vantaa‐liven katselutilastoista.
Esimerkiksi maaliskuun valtuustokokous keräsi vain 66 katselukertaa, kun taas huhtikuun kokous 82.
Tämä saattaa johtua osaksi siitä, etteivät kokoukset ole helposti kaikkien nähtävillä. Kankeaa ja 
tuntematonta Vantaa‐liveä nimittäin harva osaa tai jaksaa kaivella. Lisäksi laatuongelmia on ollut liikaa: 
tallenteiden tulo on kestänyt jopa päiviä, puhujien nimet ovat olleet virheellisiä sekä lähetykset ovat 
pätkineet.
Viimeisintä ratikkakokoustamme, joka oli ehkäpä valtuustokauden odotetuin, seurasi alusta loppuun 14 
ihmistä.
Katselukertoja se keräsi yhteensä 213. Vehtailuksi todettakoon, että kokous, jossa Tampere päätti 
omasta ratikastaan, on tähän mennessä kerännyt 73 000 katselukertaa YouTubessa.
Mainittakoon tässä myös tilastot kolmen YouTubea hyödyntävän verrokkikaupungin viimeisimmistä 
valtuustokokouksista: Pori (12.6.) 237 näyttöä, Espoo (12.6.) 492 näyttöä ja Oulu (22.5.) 949 näyttöä.

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämmekin, että kaikki Vantaaliven suorat lähetykset ja tallenteet 
siirretään näkyville myös YouTubeen. Tämä olisi tekniikkana ilmaista ja helpottaisi niiden löydettävyyttä, 
mikä toivottavasti lisäisi kuntalaisten kiinnostusta kaupungin päätöksentekoon ja sitä kautta nostaisi 
vaalien äänestysprosenttia.”

Kaupunginvaltuusto 19.6.2023 § 26 

Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmistetavaksi. 

Liite:
‐ allekirjoitettu Juha Suoniemen ja Juha Järän sekä 22 muun valtuutetun aloite 

valtuustokokoukset näkyville myös YouTubeen 
_____

Kaupunkistrategian ja johdon toimiala toteaa vastauksenaan seuraavaa:

Kevään 2023 valtuustokokousten katselumäärissä on ollut suurta vaihtelua. Toukokuun ratikkakokous 
sai jo suorana 5060 katselua ja kesäkuinen kaupunginjohtajan valinnan sisältänyt kokous puolestaan 
suorassa lähetyksessä lähes 900 katselua. Lisäksi tulevat tallenteiden katselut, joita toukokuun 
kokouksella on tähän mennessä lähes 400. 
 
Aiemmin keväällä katseluluvut olivat pienempiä ja matalimmillaan maaliskuussa, jossa katseluita on 
kertynyt toistaiseksi yhteensä vain satakunta. Muutaman tallenteen kanssa on ollut teknisiä ongelmia. 



Qbrick selvittää automatisoidun nauhoituksen ongelmaa ja tallentaa lähetykset sinä aikana 
manuaalisesti, kunnes vika on varmasti saatu korjattua.  
 
Suorissa lähetyksissä havaitut laatuongelmat ovat johtuneet paljolti uuden ohjausjärjestelmän 
käyttöönotosta ja sen hyvien ja huonojen ominaisuuksien oppimisesta. 
 
Lähetyspaikka vaihtui vantaakanava.fi:stä vantaa.fi:hin keväällä 2023. Valtuustokokousten ja infojen 
suorien lähetysten markkinointia tehostetaan nyt uudella lähetyspaikalla eli kaupungin pääsivustolla. 
Sivustolle on mm. saatu hälytys, joka kertoo suoran lähetyksen olevan käynnissä. Lähetystä voidaan 
markkinoida hälytyksellä läpi koko sivuston muutamia päiviä ennen esitystä. Tuleville lähetyksille ja 
tuoreille lähetystallenteille tulee myös nykyistä erottuvampi nostopaikka etusivulle. Lisäksi 
markkinointia tehdään somekanavissa ja linkit lähetyksiin jaetaan myös kokoustiedotteissa. 
 
Muiden kaupunkien osalta todetaan, että Tampereen kaupungin YouTubessa ei ole enää useaan 
vuoteen julkaistu valtuuston kokoustallenteita. Tampereen verkkoviestinnässä päätettiin jo taannoin, 
että julkaisu YouTubessa ei kannata suhteessa käytettyyn aikaan ja katselijamääriin. 
 
Helsingin kaupunginvaltuuston lähetykset julkaistaan omalla Helsinki‐kanavalla, ei YouTubessa. 
Perusteluna on heillä ollut sama kuin Vantaan kaupungilla: täysi hallinta alustasta saadaan pidettyä 
omissa käsissä: mainokset, ehdotetut videot, käyttöliittymä, arkisto ym. Lisäksi vantaa.fi‐portaali on 
kaupungille merkittävä oma media, jossa tehdään vuosittain yli neljä miljoonaa sivukatselua. Sivujen 
kävijämäärä nousee tänä vuonna noin miljoonaan yksilöityyn kävijään. 
 
Näkyvyyden kannalta on yleensä parasta ohjata liikenne yhteen kotipesään, mutta loppuvuonna 2023 
voidaan testata valtuustolähetysten samanaikaista striimausta Qbrickiin ja YouTubeen. Samalla 
tarkentuu, mikä on oman manuaalisen lisätyön määrä YouTuben päässä. Tietoturvasyistä ulkoiselle 
toimijalle ei yleensä anneta salasanoja organisaation YouTube/Google tunnuksiin. 
 
Kävijämäärän merkittävä kasvu ei YouTubessakaan tule itsestään. Kanava ei lähtökohtaisesti suosi 
yritysten tai organisaatioiden sisältöjä, jotta ne saataisiin käyttämään mainosrahaa. Maksullista 
mainostamista voidaan kokeilla tarpeen mukaan. 
 
Jos tulokset ovat rohkaisevia, eli tulokset saadaan vastaamaan panostuksia, rinnakkaista lähettämistä 
YouTubeen voidaan jatkaa myös vuonna 2024.

Kaupunginhallitus 18.9.2023 § 30

Kaupunginjohtajan esitys:
Päätetään 
a) antaa Juha Suoniemelle ja Juha Järälle sekä 22 muulle aloitteen allekirjoittaneelle 

valtuutetulle toimialan esityksen mukainen kaupunginhallituksen vastaus, ja 
b) esittää kaupunginvaltuustolle merkittäväksi kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi

Päätös:
Hyväksyttiin esitys.
_____

Kaupunginvaltuusto 9.10.2023 § 13



Kaupunginhallituksen esitys:
Merkitään kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Päätös:
Hyväksyttiin esitys.

Merkittiin, että valtuutetut Juha Järä, Juha Suoniemi, Eeva Tikkanen, Pirjo Luokkala sekä varavaltuutettu 
Antti Suni jättivät asiakohtaan seuraavan pöytäkirjalausuman:

”Vantaan kaupungin aikomukset toteuttaa ja kokeilla viestinnässään Youtubea vastauksena 
valtuustoaloitteeseen on hyvä asia. Me allekirjoittaneet esitämme, että kaupungin viestinnän tulee 
tutkia niiden kaupunkien hyvät ja onnistuneet Youtube‐käytännöt, joissa onnistuneesti ja tehokkaasti 
hyödynnetään Youtuben mahdollisuuksia niin suoraan lähetykseen kuin tallenteisiin. Kuin myös mm. 
videoissa koko esityslistan esiintuomista ja myös kohdittain siirryttäessä esityslistan 
seuraavaan/käsiteltävissä olevaan kohtaan. Näitä esimerkkikaupunkeja ovat isoimmista kunnista mm. 
Oulu ja Espoo. Lisäksi monissa pienimmissä kunnissa käytetään esimerkillisesti Youtubea, kuten esim. 
Pornaisissa: 
  
(3) Pornaisten kunnanvaltuuston kokous – 19.6.2023 klo 18.30 ‐ YouTube 
  
Lisäksi tällä pöytäkirjalausumalla pyydämme, että tämän asiakokonaisuuden saavutettuja kehitystuloksia 
ja ratkaisuja esitellään valtuustolle jossakin vuoden 2024 valtuustoinfossa, mieluiten jo kevätkaudella 
2024.” 
  

Liite: 
‐ allekirjoitettu Juha Suoniemen ja Juha Järän sekä 22 muun valtuutetun aloite 

valtuustokokoukset näkyville myös YouTubeen

Muutoksenhakuohje: 2.1 Valituskielto 

Lisätiedot: Viestintäjohtaja Mari Kalmari, etunimi.sukunimi[at]vantaa.fi

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.youtube.com%2Fwatch%3Fv%3Djv2owqBgukI&data=05%7C01%7Cjuha.suoniemi@vantaa.fi%7Cb8806d19b6a14e458b8208dbc8dc3669%7Cdad5d62c98304db09c1589befcc5cf3e%7C0%7C0%7C638324620375271222%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=KXVODgqMF1v181xQ7gpHw3dRyakLCsubY9JwxcqexWw%3D&reserved=0

